
V  naší  obci  bylo  zapsáno  do 
voličského  seznamu 287 osob,  ale 
voleb se účastnilo jen 116 osob, což 
je pouhých 38,7 %, tedy jen o má-
lo více, než činil celostátní průměr. 
Platných hlasů bylo odevzdáno 111, 
pět hlasů bylo neplatných. Nejvíce 
hlasů získali v naší obci Starostové 
a nezávislí (24 hlasů), následovalo 
za nimi ANO 2011 s 21 hlasy, ko-
munisté s 18 hlasy a ČSSD a ODS 
shodně  s 15 hlasy. Koalice Svobo-
da  a  přímá  demokracie  si  odnesla 
od nás 6 hlasů,  pro TOP 09 a pro 
Svobodné  a  soukromníky  bylo 
odevzdáno po čtyřech hlasech, pro 
Dělnickou stranu sociální spravedl-
nosti dva hlasy a po jednom hlasu 
získala  Česká  pirátská  strana  

a koalice Spolu pro kraj.
Do senátu přišlo volit v prvním 

kole  117  voličů  (40,3  %)  a  plat-
ných  hlasů  bylo  odevzdáno  106. 
Nejvíce hlasů získal Petr Holeček, 
kandidát  za  Starosty  a  nezávislé 
(31 hlasů), za ním následovali Ing. 
Zdeněk  Štefek,  kandidující  za 
KSČM,  s  18  hlasy,  Ing.  Veronika 
Vrecionová (ODS) se 14 hlasy, Ing. 
Stanislav Huml (ČSSD) a Ing. Igor 
Karen (ANO 2011) oba shodně po 
13 hlasech. S velkým odstupem pak 
následovali Mgr. Jiří Kobza za Svo-
bodu a přímou demokracii s 5 hlasy, 
Petr Zavadil za Stranu svobodných 
občanů  se  4  hlasy,  Pavel  Matějka 
(Sdružení  pro  republiku)  a  Ing. 
Martin  Mach  (Strana  zelených) 

oba  shodně  se  3  hlasy  a  konečně 
Svatopluk Černý z Dělnické strany 
sociální spravedlnosti se 2 hlasy.

Do  druhého  kola  přišlo  hlaso-
vat  pouze  61  osob,  tedy  jen  21  % 
oprávněných  voličů.  Velkým  roz- 
dílem  zvítězil  Petr  Holeček  s  51 
hlasem.  Ing. Veronika Vrecionová 
získala 10 hlasů.
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Od  posledního  vydání  zpravo-
daje  se  sešlo  zastupitelstvo  obce 
na  veřejném  zasedání  dvakrát  a  to 
20. září a 4. října.

Obsahově  bohatší  bylo  zářijové 
zasedání za účasti šesti zastupitelů 
(jeden  omluven)  a  dvou  občanů. 
Tři  body  programu  byly  věnovány 
finančním  záležitostem.  Bylo 

schváleno  rozpočtové  opatření  č. 
4,  kterým  se  zvýšily  rozpočtové 
příjmy  o  6  tis.  Kč  a  rozpočtové 
výdaje  celkem  o  125  tis.,  z  čehož 
připadá  na  využití  volného  času 
dětí 15  tis., na  rekonstrukci hospo-
dy 35 tis. a na péči o veřejnou zeleň 
75  tis.  Kč.  Dále  byl  schválen  do-
datek  smlouvy  s  městem  Kralupy 

nad  Vltavou  o  doplnění  finanční 
hotovosti  na  účtu,  ze  kterého  se 
hradí  výdaje  spojené  s  činností 
sdružení  obcí  STOP  Letišti  Vo-
dochody,  o  16 450  Kč  (50  Kč  na 
občana)  a  byla  zvýšena  měsíční 
odměna  místostarosty  na  7509  Kč, 
což  je  původní  výše  odměny  jeho 
předchůdce ve  funkci,  s  tím, že se 
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bude věnovat převážně technickým 
záležitostem  obce.  Před  vlastním 
jednáním  ještě  došlo  při  kontrole 
zápisu  z  minulé  schůze  ke  kratší 
diskusi o formě zápisů ze zasedání 
zastupitelstva, kdy paní Vojtíšková 
namítala,  že  zápisy  jsou  neúplné 
a  zkreslující.  Nepodala  konkrétní 
návrh  na  úpravu  minulého  zá-
pisu,  ale  navrhla,  aby  byly  zápisy 
pořizovány  podle  nahrávky  jed-
nání,  která  se  na  každém  zasedání 
pořizuje.  Starostka  namítla,  že 
by  zápisy  byly  příliš  dlouhé  a  že 
důležité je v nich zachytit předmět 
jednání, usnesení a výsledek hlaso-
vání.  Návrh  paní  Vojtíškové  další 
zastupitelé  nepodpořili  a  žádné  us-
nesení k tomu nebylo učiněno.

Hlavní body programu se  týkaly 
zadávacího  řízení  na  zhotovitele 
rekonstrukce hospody v čp. 16. Ve 
stanoveném  termínu  došly  nabíd-
ky čtyř  firem, a  to  firmy Montako, 
CityRatPlus,  Dipos  a  Ravion.  Na 
prvním  zasedání  výběrové  komise 
byla  provedena  kontrola  nabídek 
z  hlediska  dodržení  požadavků 
výběrového řízení a dvě firmy byly 
požádány  o  doplnění  chybějících 
údajů.  Jedna  z  nich  údaje  nedo-
plnila  a  byla  z  dalšího  řízení 
vyřazena  pro  nesplnění  podmínek 
zadávacího  řízení.  Zbylé  tři  firmy 
předložily  nabídky,  které  vysoko 
překročily uvažovanou cenu rekon-
strukce  ve  výši  6,9  mil.  Kč  bez 
DPH a pohybovaly se v rozmezí 10 
až 13 mil. Kč  (bez DPH). Komise 
dala  zastupitelstvu  k  rozhodnutí, 
zda  se  bude  v  zadávacím  řízení 
pokračovat  a  jedna  ze  zbylých 
tří  firem  se  vybere,  anebo  se  toto 
výběrové řízení ukončí bez výběru 
firmy z  finančních důvodů a zastu-
pitelstvo  rozhodne,  jak pokračovat 
dále. Po diskusi k  tomuto bodu  se 
zastupitelstvo usneslo jednomyslně 
na  zrušení  zadávacího  řízení  na 
zhotovitele  zakázky  z  důvodu,  že 
zadavatel obdržel nabídky výrazně 
převyšující  předpokládanou  hod-

notu plnění.
Protože  zadávací  řízení  za 

určitých  upravených  podmínek 
bude  pokračovat,  schválilo  zastu-
pitelstvo  složení  výběrové  komise 
ve  stejném  složení  jako  dosud. 
Určitou  diskusi  vyvolalo  členství 
JUDr.  Mošny  s  ohledem  na  jeho 
požadavek na odměnu ve výši 30 tis. 
Kč,  což  se  některým  zastupitelům 
zdálo vysoké vzhledem k tomu, že 
druhé řízení bude stejné jako první. 
Starostka  upozornila,  že  stejné 
nebude,  protože  od  1.  října  platí 
nový zákon o veřejných zakázkách. 
Nakonec  zastupitelstvo  schválilo 
požadovanou výši odměny většinou 
hlasů při  jednom hlasu proti  a  jed-
nom zdržení.

V  bodě  Různé  informovala  sta-
rostka  o  nejbližších  akcích  v  obci, 
jako  jsou  volby,  plánované  od- 
stávky  elektrického  proudu,  svoz 
nebezpečného  odpadu,  očkování 
psů  a  koček,  instalace  žaluzií 
a  sítí  do  oken  mateřské  školy 
a o dýňování. K těmto informacím 
bylo  přijato  jediné  usnesení,  a  to 
stanovení jednotného vstupného na 
dýňování  pro  máslovické  občany 
ve výši 30 Kč.

V  závěrečné  diskusi  se  přítomní 
občané  vrátili  k  problému  rekon-
strukce hospody s požadavkem vy-
pracování  dalšího  rozpočtu  stavby 
a požadavkem účasti JUDr. Mošny 
na  příštím  zasedání  zastupitelst-
va.  Paní Vojtíšková  hovořila  o  své 
analýze  odpadů  v  obci  a  navrho- 
vala snížení poplatků za komunální 
odpad  u  občanů  s  měsíčním  svo-
zem  a  větší  propagaci  třídění.  Jiní 
zastupitelé  vyjádřili  pochybnosti, 
že  by  slevy  na  likvidaci  komunál-
ního  odpadu  a  sníženého  počtu 
svozů  vedly  k  většímu  třídění,  ale 
naopak by mohly vést ke spalování 
přebytečného  odpadu  nebo  jeho 
pohazování  do  příkopů.  Žádné  us-
nesení k tomu přijato nebylo.

Druhé  zasedání  mělo  jediný 
hlavní  bod  programu  a  to  výběr 

zhotovitele  plynových  přípojek 
k budově čp. 16 a přilehlé budově čp. 
128.  Celého  jednání  se  zúčastnilo 
pět  zastupitelů,  jeden  se  dostavil 
až k projednávání posledních dvou 
bodů  a  další  byl  omluven.  Vedle 
zastupitelů  byli  jednání  přítomni 
dva  občané.  S  nabídkou  na  zho-
tovení  uvedených  přípojek  byly  
osloveny  čtyři  firmy,  a  sice  Ther-
moKomplex  Třebostovice,  Nesyd-
gas Kladno, Vista Brandýsek a Gas-
trend  Mladá  Boleslav.  První  firma 
nabídku  odmítla  pro  nedostatek 
času,  druhá  firma  vůbec  nereago-
vala  a  firma  Gastrend  sdělila,  že 
nepracuje  o  víkendech,  takže  jako 
zhotovitel  nepřipadala  v  úvahu, 
když  Ropid  jako  provozovatel  au-
tobusové  dopravy  podmínil  svůj 
souhlas  pouze  za  předpokladu, 
že  práce  budou  provedeny  o  ví- 
kendu a určil termín 22. a 23. října.  
Zbylá  firma  Vista  Brandýsek 
nabídla  zhotovení  jedné  přípojky 
za  53 720  Kč  a  druhé  za  53 475 
Kč bez DPH. Zastupitelstvo schvá- 
lilo  firmu Vista  za  zhotovitele  ply-
nových přípojek k čp. 16 a čp. 128 
a  pověřilo  starostku  k  uzavření 
smlouvy.

V  dalším  jednání  oznámil 
kronikář  obce  dokončení  souhrn-
ného kronikářského záznamu za rok 
2015, takže jej zastupitelstvo může 
projednat. Aby  se  s  ním  jednotliví 
zastupitelé mohli předem seznámit, 
bude  kronikář  po  nejbližší  dva 
úterní  večery  přítomen  v  obecní 
knihovně s textem záznamu.

V závěru  jednání byla diskutová-
na opatření v úpravě zeleně v ulici 
Vltavská.

� v-ch-
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Před časem jsme předložili čtenářům zpravodaje malou há-
danku k procvičení logického myšlení. Zdá se, že přece jen 
mnohé zaujala a tak jsme se osmělili předložit další. Je tro-
chu lehčí než ta první a tak až vás někdy omrzí pospávání 
u nudné televize, pusťte se s chutí do luštění. První tři úspěšní 
luštitelé, kteří se přihlásí na email: ou@maslovice.cz nebo 
esemeskou na  telefonní  číslo 724 191 246, obdrží malý  su-
venýr, vážící se k historii našeho kraje. Tak tedy – do toho!
Máte  před  sebou  pět  rodin.  Jsou  to  Králíkovi,  Liškovi, 
Potůčkovi, Markovi a Rybářovi. Mají dohromady devět dětí. 
Z toho má jedna rodina dva syny, jiná dvě dcery a další jed-
noho syna. Ve dvou rodinách je syn a dcera, přičemž v jedné 
je syn starší a ve druhé mladší než dcera. Vaším úkolem je 
určit složení jednotlivých rodin.

Máte k tomu tyto informace:
-Julius má dva syny
-jedním z otců je Luděk Potůček
-Yveta Marková nemá syna a dceru
-Běla, které se narodil syn dříve než dcera, není Rybářová 
ani Králíková

-manželkou Miloše je Kamila
-Andrea Lišková není ženou Jiřího ani Julia a není matkou 
syna a dcery

-Jelena má jednoho syna, který se nejmenuje Králík
-jedním z manželů je Darek.

Správné vyluštění bude zveřejněno v příštím čísle.
  v-ch-

Po určité přestávce se vrací na stránky zpravodaje povídání 
z  historie  naší  obce  a  jejího  nejbližšího  okolí.  Tentokrát  se 
vydáme  do  Odolené Vody  a  z  Dolního  náměstí  pak  silnicí 
směrem na Velkou Ves. Ještě než tato silnice opustí Odolenou 
Vodu, jistě neunikne naší pozornosti jedno místo, kde je silnice 
z obou stran sevřena krátkými vysokými zídkami z velkých 
kvádrů. Je to pozůstatek nadjezdu, kterým tuto silnici přetínala 
železniční  vlečka  z  Úžic  do  areálu  hospodářského  dvora 
v Odolené Vodě. Druhým pozůstatkem po této vlečce v krajině 
je nízký travnatý val podél pravé strany silnice z Úžic do Odo-
lené Vody, kde tato vlečka vedla. K čemu sloužila?

Tehdejším  majitelem  statku  Odolená  Voda  –  Panenské 

Břežany a v  roce 1818 přikoupeného  statku Chvatěruby, ke 
kterému tenkrát patřily i Máslovice, byl baron Mathias Fried-
rich Riese  ze Stallburgu. Byl  to  velký propagátor  pěstování 
cukrovky a na jeho dvorech se jí osévaly velké plochy. Más-
lovický dvůr vykázal například v roce 1873 144 jiter cukrovky, 
což je asi 40 hektarů. Na zpracování cukrovky založil baron 
roku 1844 v Odolené Vodě vlastní cukrovar. K cukrovaru byla 
roku 1882  již za hospodaření  jeho syna Adolfa vybudována 
železniční  vlečka  z  Úžic  pro  usnadnění  dopravy  cukrovky 
ze vzdálenějších dvorů. Cukrovar byl zrušen na počátku 20. 
století a pak postupně přestala sloužit i železniční vlečka  

  v-ch-

prO dLOuhé pOdZimní VečerY

histOrie Zapsaná dO krajinY iii

 Železniční vlečka do odolené vody

u povinné revize kotlů na topení  lze 
řešit  dohodou  několika  sousedů  na  společném  termínu 
revize,  kterou  by  provedl  jimi  společně  zvolený  revizor. 
Obecní úřad může pomoci zkoordinovat tuto činnost a po-
moci při výběru revizora.

u diskuse s občany na  téma  rekonstrukce 
čp.  16  a  především  jejího  financování  se  uskuteční  v  úterý  
8. listopadu od 19 hodin v prostorách knihovny na obecním 
úřadě.

u sezonní svoz se dnem 15. října změnil na 
týdenní.

u problémy s veřejným osvětlením 
snad  brzy  skončí.  Ve  vlhkém  počasí  nastává  častější 
výpadek  osvětlení.  Elektrikář  pan  Tintěra  se  domnívá, 

že  existují  dva  původy  těchto  výpadků  a  že  bude  nut-
né  vyměnit  část  kabelového  vedení.  Prosíme  občany 
o strpení, než bude závada odstraněna.

u plynové přípojky k  čp.  16  (budoucí  ho-
spoda)  a  128  (současná  hospoda)  na  návsi  zrealizuje 
firma Vista z obce Brandýsek. Stane se to o víkendu 22. 
a  23.  října. Víkendový  termín  si  vymohla  firma Ropid. 
Autobusy budou zajíždět v uvedené dny až do Postřižína, 
kde se otočí a pojedou zpátky (stejně jako při vinobraní 
či  dýňování).  Na  celé  návsi  v  horní  i  dolní  části  bude 
zákaz zastavení kromě linkového autobusu.

u Vypnutí el. proudu dne 3. 11. od 7.30 do 
15.30 h se týká ulic U Výboru, V Hajce, Vltavská, Za Vodo-
jemem, U Vodojemu, Šálecká, Na Ladech a část Pražské.

u Bioodpad  se  sváží  do  konce  listopadu  ve 
čtrnáctidenních intervalech.

zprávy z obecního úřadu
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První  kolo  zadávacího  řízení  na 
rekonstrukci  hospody  skončilo  neú-
spěchem. Ze čtyř firem, které předlo-
žily nabídky, byla jedna vyřazena pro 
nesplnění  podmínek  zadání  a  zbylé 
tři  musely  být  odmítnuty,  protože 
jejich  nabídky  vysoko  překročily 
stanovenou  hodnotu  zakázky  a  tím 
i  naše  finanční  možnosti. Abychom 
si ověřili, že  toto překročení  je  reál-
né,  zadali  jsme  zpracování  finanční 
hodnoty  této  zakázky  nezávislé  roz-
počtářce. Výsledek  její  práce  potvr-
dil,  že  rozpočet  autorů projektu byl 
vypracován  v  nejnižší  možné  vari-
antě,  kterou  firmy  pravděpodobně 
nejsou  schopny  akceptovat.  Je  tedy 
zřejmé,  že  rekonstrukci hospody na 
předpokládané technické a estetické 
úrovni zřejmě nepořídíme za původ-
ně plánované finance.  Jak  tedy dál? 
Teoreticky  máme  tři  možnosti.  Mů-
žeme opustit původní projekt a řešit 
rekonstrukci na podstatně nižší tech-
nické a estetické úrovni nebo původ-
ní pojetí rekonstrukce zachovat a žá-
dat o dotaci a nebo za třetí můžeme 
původní  pojetí  rekonstrukce  zacho-
vat  a  chybějící  zdroje  řešit  úvěrem. 
Proberme si  teď klady a zápory  jed-
notlivých možných řešení.

Řešení  první:  opustíme  původ-
ní  projekt,  uděláme  nový  a  finanč-
ně  méně  náročný.  Kladem  bude,  že 
rekonstrukci  budeme  financovat 
z vlastních zdrojů.  Jiné klady  tu ne-
vidím,  jen  samé  zápory.  Hlavním 
záporem by bylo, že místo hezkého 
kulturně  společenského  stánku  bu-

deme  mít  hospodu  na  úrovni  stáva-
jících  hospod  v  sousedních  obcích. 
K  tomu  si  připočtěme  další  zápory: 
vypracování  nové  projektové  přípra-
vy a výběr zhotovitelské firmy chce 
čas,  proto  se  výstavba  dále  odloží. 
Náklady,  vynaložené  na  stávající 
projekty,  by  byly  v  tomto  případě 
vynaloženy zcela zbytečně.

Řešení  druhé:  financování  re-
konstrukce  prostřednictvím  dotace. 
Toto  se  diskutovalo  již  na  zasedání 
obecního  zastupitelstva,  ale  nezís-
kalo  podporu.  Jeho  kladem  by  sice 
bylo  zachování  původního  projektu 
a  méně  financí  vydaných  z  rozpoč-
tu  obce.  Největší  zápor  však  vidím 
v tom, že v současné době neexistuje 
dotační  titul, podle kterého bychom 
mohli o dotaci požádat a zatím není 
žádná  naděje,  že  bude  v  blízké  bu-
doucnosti  vypsán.  Diskutovaná  na 
schůzi možnost zařazení našeho pro-
jektu pod dotace na komunitní centra 
není reálná, protože jednou z podmí-
nek je poskytování sociálních služeb 
v  rámci  tohoto  centra. Stejně  tak  je 
málo reálné získat v dostatečné výši 
dotaci z jiných krajských či minister-
ských fondů. Dalším záporem je opět 
odložení  vlastního  provedení  rekon-
strukce, neboť případná žádost o do-
taci  a  její  vyřízení  není  záležitostí 
jen několika měsíců. A navíc není ni-
kdy jisté, kdo dotaci dostane a v jaké 
výši, aby ta eventuelní žádost vůbec 
stála za to. Uvědomme si přitom, že 
každé  odložení  rekonstrukce  zvyšu-
je  náklady  z  důvodu  inflace  a  růstu 

mezd a také dlouhodobější ponechá-
ní objektu v dosavadním stavu mu na 
hodnotě nepřidává.

Řešení  třetí: kladem je zachování 
původní  projektové  přípravy  a  tedy 
i  původní  slušné  technické  i  estetic-
ké úrovně rekonstrukce. Dalším kla-
dem  je dodržení původního záměru, 
aby rekonstrukce mohla být provede-
na do konce příštího roku. Záporem 
ovšem  je,  že  nedostatek  vlastních 
zdrojů  by  musel  být  řešen  úvěrem 
ve  výši  přibližně  dvou  milionů  Kč. 
V podstatě by ale šlo o návrat k pů-
vodnímu  úvěrovému  zatížení  obce 
z roku 2013, kdy si obec vzala úvěr 
5 mil. Kč na nákup čp. 16. Protože 
měla  potom  dost  volných  prostřed- 
ků  z  prodeje  stavebních  pozemků, 
rozhodlo zastupitelstvo v roce 2014 
o předčasném splacení dvou milionů 
z  tohoto úvěru. Tento nový úvěr by 
tedy neznamenal vyšší úvěrové zatí-
žení obce, než jaké bylo v roce 2013. 
Vzhledem k  tomu, že  se  jedná o zá-
ležitost  velkého  významu  pro  další 
rozvoj obce, předkládají představite-
lé obce občanům tento problém k ve-
řejnému posouzení na diskusi, která 
se bude konat v úterý 8. listopadu 
od 19 hodin v prostorách knihovny 
na  obecním  úřadě.  K  účasti  budou 
přizváni  zástupci  autorů  stávajícího 
projektu a JUDr. Mošna, který obci 
zajišťuje právní nezávadnost zadáva-
cího  řízení  na  výběr  zhotovitele  re-
konstrukce.��

� V.�Sýkorová

jak dáL V rekOnstrukci hOspOdY se sáLem

Do knihovny přibylo v poslední době několik zajímavých 
knih, které mohou zaujmout čtenáře různého zaměření. Milov-
níkům rodinných ság jsou určeny příběhy třígenerační rodiny 
v knize Anne Tylerové Špulka modré nitě. Pak tu jsou tři knihy 
romantických příběhů o lidech, lásce a oběti z pera Jojo Moy-
esové Než jsem tě poznala, Jeden plus jedna a Stříbrná zátoka. 
Milovníky detektivky možná zaujme román Angely Marson-
sové  Němý  křik. Těm,  kdo  mají  rádi  humor,  doporučujeme 
knihu Evžena Bočka Aristokratka na koni  jako volné pokra-

čování předchozích dílů Poslední aristokratka a Aristokratka 
ve varu. Kdo si rád počte o moudrosti, zabalené do krátkých 
humorných  textů,  tomu  můžeme  doporučit  knížku  Roberta 
Fulguma Poprask v sýrové uličce. Nezapomíná se také na děti, 
pro které tu jsou pohádky Františka Nepila s pěknými ilustra-
cemi Adolfa Borna a nově pro ně přibyl časopis Dráček.

�
� V.�Sýkorová�a�J.�Horčicová

ZpráVY Z knihOVnY
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V  září  se  v  mnoha  médiích  vyrojila  spousta  infor-
mací  kolem  problematiky  hluku  v  obcích  a  městech 
a bohužel ne všechny se zakládají na pravdě. Zásadní 
změnu, kterou novela zákona o přestupcích, provedená 
zákonem č.204/2015 Sb., přináší je následující: před 1. 
říjnem t. r. všechny akce, které mohly narušovat noční 
klid, tj. které se konaly i po 22. hodině, povoloval obec-
ní nebo městský úřad krátce před jejich konáním. Po 1. 
říjnu 2016 musí být povolení všech takových akcí (sou-
kromých, spolkových, obecních) zahrnuto do vyhlášky 
o  veřejném  pořádku,  kterou  schvaluje  zastupitelstvo 
obce  či  města.  Tuto  změnu  odůvodňuje  ministerstvo 
vnitra  tím,  že  se  o  dříve  povolených  akcích  nikdo  ji-
ný  kromě  organizátorů  nedozvěděl  dříve  než  teprve 
ten den, kdy se akce konala. Zahrnutí akce do obecní 
vyhlášky umožňuje občanům se o termínech akcí, kte-
ré budou narušovat noční klid, dozvědět s předstihem 
a zařídit se podle toho (např. odjet). Vyhláška musí být 
umístěna na úřední desce jak v obci, tak na webových 
stránkách minimálně pět dní před jejím schválením za-
stupitelstvem. Po té je uložena na obecním úřadě a vět-
šinou zůstává i na webových stránkách příslušné obce 
či města v archivu Úřední desky. Pokud se jedná o spo-

lečenské spolkové nebo soukromé akce, které by moh-
ly hlukem po 22. hodině narušit období nočního klidu 
a  nejsou  zahrnuty  do  vyhlášky,  protože  nebylo  s  do-
statečným předstihem stanoveno datum a doba konání 
akce  a  nestihlo  by  se  aktualizovat  stávající  vyhlášku, 
musí svůj průběh upravit tak, aby nadměrným hlukem 
po 22. hodině nenarušovaly noční klid. Jinak podléhají 
pořádající sankcím podle zákona o přestupcích.

Nebylo tedy nutné, aby všechny obce měly od 1. říj-
na nové vyhlášky, pokud nepředpokládaly konání akcí 
narušující noční klid.

V  naší  obci  se  zatím  nechystáme  vyhlášku  vydat, 
protože nepředpokládáme do konce roku konání akce, 
která by narušila noční klid. Pokud však jednotlivci, či 
spolky  již  teď  vědí,  že  plánují  jakoukoliv  akci,  která 
se bude konat  i po 22. hodině a bude hlučná, měli by 
s předstihem minimálně jednoho měsíce před konáním 
akce toto oznámit obecnímu úřadu, aby se stihla vydat 
vyhláška. Pokud akce nebude hlukem obtěžovat okolní 
obyvatele, nemusí se hlásit, i kdyby trvala až do rána.

� V.�Sýkorová

Pokud  vytápíte  stále  dům  starým  neekologickým 
kotlem  na  uhlí  a  přikládáte  ručně,  neváhejte  zažádat 
o „kotlíkovou dotaci“ a využít tak finančních prostřed-
ků ze Státního fondu pro životní prostředí v programu 
Výměna zdrojů tepla na pevná paliva v rodinných do-
mech ve Středočeském kraji 2015–2018.  Druhé  kolo 
podávání žádostí by mělo být co nevidět spuštěno. Náš 
kraj již vyčerpal půl miliardy korun, které měl k dispo-
zici s cílem dosáhnout lepšího ovzduší v obcích. Nyní 
se čeká na potvrzení rozhodnutí o přidělení dalších 50 
mil Kč, které získal kraj navíc.

Předmětem  finanční  podpory  je  výměna  starého 
kotle  na  pevná  paliva  s  ručním  podáváním  paliva  za 
moderní  nízkoemisní  tepelné  zdroje.  Majitelé domů 
mohou získat až 85 % ceny nového kotle za starý 
neekologický.  Maximální  vyplacená  podpora  může 
činit 127 500 Kč (85 % ze způsobilých nákladů ve vý-
ši  150 000 Kč). Uznáno bude 70 % na kotle  spalující 
pouze uhlí, 75 % na kotel spalující uhlí plus biomasu, 
příp.  na  kotle  plynové  kondenzační,  80  %  na  tepelné 
čerpadlo, příp. na kotel pouze na biomasu. Máslovice 
patří kvůli zhoršené kvalitě ovzduší na seznam priorit-

ních obcí  a měst,  což znamená dalších 5 % ke každé 
variantě.

Text výzvy kotlíkové dotace  je zveřejněn na úřední 
desce kraje, zaměstnanci úřadu pomohou s vyplněním 
žádosti.  Žádost  je  možné  podat  osobně  na  podatelně 
nebo doporučeně poštou. Po uzavření smlouvy a dodá-
ní zálohové faktury na nákup nového zdroje tepla bude 
poskytnuta na účet zálohová platba ve výši 40 000 Kč. 
Zbytek bude vyplacen po dodání všech podkladů. Na 
realizaci je sedm měsíců od podpisu smlouvy.

Bude  možné  požádat o dotaci i zpětně, pokud 
k výměně došlo po 14. 7. 2015. Pokud se občané pus-
tí do výměny starého kotle, nesmí zapomenout pořídit 
fotografie zapojení kotle na otopnou soustavu a do ko-
mínového  tělesa. V  žádosti  je  nutné  mít  navržené  mi- 
kroenergetické opatření energetickým specialistou, ne-
bo žadatel doloží Průkaz energetické náročnosti budo-
vy. Pouze pokud žadatel dosáhne na klasifikační třídu 
C, nemusí dělat  žádné mikroopatření. Případně  je  tře-
ba doložit rozhodnutí o poskytnutí dotace nebo žádost 
o ní z programu Nová zelená úsporám.

� Kateřina�Vojtíšková

jak je tO dOOpraVdY s „hLukOVými“ VYhLáškami

druhé kOLO kOtLíkOVých dOtací  
má Být BrZY spuštĚnO



Nějakým  samovolným  princi-
pem jsem si vzal na starost údržbu 
obecních  nemovitostí.  O  práci 
zatím  nouze  nebyla. V  první  řadě 
jsme  byli  nuceni  opravit  střechu 
u  obecního  úřadu,  kde  nám  jarní 
vítr  odnesl  pár  tašek  a  do  budovy 
pršelo,  a  zároveň  s  tím  bylo  nut-
né  provést  i  opravu  oplechování. 
Opravy provedl Ivan Horváth.

Hlavní  akcí  byla  výměna  oken 
v  naší  mateřské  školce.  Mám  ra-
dost,  že  jsme  tuto  akci  prosadili, 
neboť  když  jsem  měl  možnost 
shlédnout skutečný stav původních 
oken  a  jejich  usazení  v  konstruk-
ci  budovy,  nevěřil  jsem  vlastním 
očím.  Okna  nebyla  v  konstrukci 
nijak zajištěna a celé okno drželo 
jen  pomocí  krycí  lišty.  Okolo 
rámů oken nebyla naprosto žádná 
tepelně  izolační  výplň,  ale  jen 
dvoucentimetrová  mezera,  kterou 
bylo vidět ven. Původní venkovní 
parapety  také  již  neplnily  svou 
funkci a na několika místech nám 
léta do dřevěné konstrukce zatéka-
lo.  Asi  nemusím  vysvětlovat,  co 
udělá  voda  se  dřevem  během  15  - 
20 let.

Po  výměně  oken  tedy  muse-
ly  přijít  práce,  které  jsme  ne- 
plánovali.  Důkladné  vyplnění  du-
tin okolo oken pomocí PUR pěny 
byl jen začátek. Některé části nos-
né dřevěné konstrukce bylo nutné 
opravit či vyměnit, neboť původní 
dřevo  se  nám  rozpadalo  pod  ru-
kama.  V  kuchyni  jsme  museli 
dokonce  odstranit  několik  řad 
původního  keramického  obkladu, 
následovalo  předělání  rozvodu 
vody, jelikož vodovodní baterie by-
la tak nešťastně umístěna, že nešlo 
okno  v  kuchyni  otevřít!  I  v  této 
části budovy byla působením vody 
dřevěná  konstrukce  poškozena 
a  byli  jsme  nuceni  jí  opravit. 
Následně  jsme  opravili  a  doplni-
li  původní  keramický  obklad 

novým,  ale  již  jen  v  bílém  prove-
dení. Původní modré už asi nikdo 
nesežene.

Po  důkladném  tepelném  zaizo-
lování jsme přistoupili k vnitřnímu 
zalištování nových oken.

Jen  pro  představu,  na  jedno  ok-
no  je  potřeba  ofrézovat,  obrousit, 
vytmelit  a dvakrát natřít přibližně 
6 běžných metrů dřevěných prken 
o  šířce  14  cm.  Spotřebovali  jsme 
přes 180 bm dřeva, část byl prořez 
a  odpad.  Podařilo  se  mi  sehnat 
za  odvoz  sice  starší,  ale  pěkná 
stále  dobře  použitelná  prkna, 
cena  nových  vysušených  hob-
lovaných prken by byla neúměrně 
vysoká.  Podařilo  se  nám  také  pár 
původních obložek zachránit. Tím 
jsme ušetřili asi 16 000 Kč.

Vzhledem  k  tomu,  že  jsme 
byli  nuceni  okenní  stěny  opravit  
a  znovu  vymalovat,  rozhodli 
jsme  se  z  hygienického  hlediska 
vymalovat  celou  hernu,  jídelnu, 
chodbu a šatnu. Tyto místnosti by-
ly provozem již značně znečištěné 
a  stejně  bychom  to  museli  na 
příkaz  hygieny  pravděpodobně 
v  budoucnu  udělat.  Protože  jsme 
měli  místnosti  již  vystěhované, 
byla nová malba poměrné snadná.

Z  venkovní  strany  jsme  ostění 
oken  jen  opatrně  opravili,  a  to 
bez  větších  zásahů.  Touto  akcí 
se  nám  pravděpodobně  podařilo 
celkově omezit ty největší tepelné 
úniky,  ale  osobně  se  domnívám, 
že  další  správný  krok  je  kvalitní 
zateplení  budovy.  Pro  informaci 
vám  popíši  skladbu  obvodové 
konstrukce. Ta je až neuvěřitelná –  
6 cm dřevovláknité dutinové desky 
(něco  jako  klasická  dřevotříska)  
4 cm klasického polystyrénu, štuk, 
barva… a to je vše! V dobách, kdy 
dostávala  školská  zařízení  koks 
a  uhlí  přednostně,  to bylo  asi  jed-
no, ale dnes se  tímto pohybujeme 
v  dolní  části  pomyslné  stupnice  

hospodárnosti, prostě třída G!
Přibližně polovinu začišťovacích 

a  dokončovacích  prací  jsme  udě- 
lali  svépomocí  za  mého  dohledu 
a  účasti,  hlavně  za  pomoci  Petra 
Hermana  a  jeho  kolektivu  a  to 
bez  požadavku  na  odměnu.  Tím 
mu opakovaně děkuji. Takto  jsme 
ušetřili dalších asi 30 000 Kč. Zdá 
se  vám  to  divné?  Uvědomte  si, 
že  rekonstrukce  probíhala  téměř 
měsíc,  podílelo  se  na  ní  6  lidí 
a  odpracovali  jsme  přibližně  500 
hodin.  Děkuji  i  panu  Poslušnému, 
který ochotně  a  rychle  reagoval  na 
mé požadavky při opravě vodovodu.

Další  letošní  akce,  která  byla 
již  5  minut  po  dvanácté,  je  opra-
va  budovy  našeho  muzea.  Do  bu-
dovy zatékalo a bylo nutné opravit 
i okapové žlaby  i  svody. Nejhorší 
je  bohužel  skutečnost,  že  léta 
dešťová  voda  zatékala  do  základů 
budovy,  což  vedlo  k  destrukci 
omítek  a  keramického  obkladu 
díky velké vlhkosti zdiva ve spod-
ní části budovy. Nezbylo nám tedy 
nic jiného než odstranit květinový 
záhon,  odstranit  staré  omítky  již 
značně napadené vlhkostí, vyčistit 
zdivo,  vyškrábat  spáry  a  odkopat 
zeminu  od  základů.  Po  té  jsme 
nechali  zdivo  několik  týdnů  vy-
sychat.  Následovalo  zhotovení 
nových  omítek,  po  vyschnutí 
štukování  a  nátěr  fasádní  bar-
vou.  Dešťovou  vodu  jsme  svedli 
až  k  silnici,  aby  nám  nezatékala 
pod  budovu.  Všechny  tyto  etapy 
opravy  omítek  a  terénní  úpravy 
v součtu vyšly přibližně na 15 000 
Kč.  Stejně  tak  jako  na  muzeu 
i  vchod  do  obecního  úřadu  má 
problém se  spodní vodou a plísní. 
Proto i zde jsme nechali napadené 
omítky  odstranit  a  několik  týdnů 
vysychat.  Následovalo  opravení 
omítek a zdiva, venkovní i vnitřní 
malby.  Všechny  tyto  práce  na 
obecním  úřadě  vyšly  asi  na  6000 

O OBecní majetek je třeBa pečOVat
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Kč.  Do  interiéru  vstupu  budovy 
jsme  zakoupili  nové  plastové  ná-
doby na tříděný odpad, aby občany 
nevítalo  na  úřadě  skladiště  recyk-
lovatelných věcí, ale čistý prostor.

Možná jste si všimli, že jsme také 
vymalovali  náš  místní  hostinec. 
Toto  byla  čistě  svépomocná  akce, 
obec hradila použitý materiál. Byl 
jsem poněkud zklamán, že na tuto 
akci se oproti minulému malování 
sešlo  jen  velmi  málo  lidí,  jen  4 
místní  a 2 přespolní.  I  když  jsme 
o  tomto  záměru  v  hostinci  měsíc 
intenzivně  mluvili,  přislíbená 
účast  se  nekonala.  Tímto  děkuji 
Kryštofovi Sýkorovi a Jirkovi Ko-
vacsovi,  kteří  si  to  doslova  „od-
makali“ bez požadavku na odměnu. 
O  to  smutnější  bylo  zjištění  při 
prvním  zářijovém  dešti,  že  nám 
do  budovy  zatéká.  Tento  havarij- 
ní  stav  jsme odstranili opravením 
krytiny  a  lemování,  následovala 
výměna  části  okapového  žlabu, 
který byl zcela zničen. Děkuji Iva-
novi  Horváthovi,  který  ihned  rea-
goval na naši prosbu o spolupráci.

Bohužel  tím  pravděpodobně 
letošní  opravy  nekončí.  Pan  Al-
berovský  nahlásil  zatékání  do 

mobilního  WC  umístěného  ve-
dle  domku  převozníků.  Jedná  se 
o  maringotku,  na  které  je  jako 
krytina  použitá  asfaltová  lepenka. 
Bohužel  parná  léta  se  podepsala 
na  jejím  stavu.  I  s  podkladovou 
dřevotřískovou  deskou  se  při  in-
tenzivních deštích doslova propad-
la  o  několik  centimetrů.  Nová  le- 
penka se již v tomto případě navařit 
nedá. Bude nutné navrhnout jinou 
krytinu,  u  které  nebude  docházet 
k teplotní deformaci.

Tak  to  je  základní  výčet  akcí 
v  údržbě  obecního  majetku.  Ty 
drobné, co řešíme každý týden, by 
se do tohoto článku nevešly, a asi 
to  vlastně  nikoho  pravděpodobně 
nezajímá,  neboť  většina  občanů 
spíše považuje za samozřejmé, že 
v obci „vše“ funguje a když ne, tak 
to „někdo“ zařídí….

Správa  obecního  majetku  ne- 
spočívá  jen  v  provádění  těchto 
nejnutnějších  oprav.  To  je  pouze 
přesouvání  postupně  vznikají- 
cího  problému  na  další  generace. 
Bez  komplexního  řešení  se  již 
neobejdeme,  i  když  to  pro  obec 
znamená  velkou  finanční  zátěž. 
Možná někdo může namítat,  proč 

investujeme  tak  velké  finanční 
prostředky  zrovna  do  budovy 
bývalého  hostince  nebo  opravu-
jeme a zachraňujeme jiné nerenta- 
bilní  budovy  např.  mateřskou 
školu. Odpověď není nijak složitá, 
jde  nám  myslím  všem  o  to,  aby-
chom  bydleli  v  příjemném 
prostředí  a  ne  v  mrtvé  obci,  kde 
se rozvoj zastavil. Tato skutečnost 
bude  brána  na  zřetel  třeba  při 
žádání  úvěru  a  dotace  na  tolikrát 
již zmiňovanou obecní kanalizaci. 
Je naprosto zásadní  rozdíl, pokud 
máte  možnost  ručit  majetkem, 
který je udržovaný, než majetkem 
určeným spíše k demolici.

Na závěr chci poděkovat  lidem, 
kterým  není  na  obtíž  něco  pro 
svou  obec  udělat  a  bez  kterých 
bychom  museli  utratit  nemalé 
finanční  prostředky,  jelikož  by-
chom  činnosti,  se  kterými  nám 
pomáhají,  museli  někomu  zadat 
jako zakázku. Kromě již výše uve-
dených  děkuji  také  Radkovi  Vor-
lovi  a  Davidovi  Chadimovi.  Byl 
bych  rád,  pokud  bych  zde  mohl 
v budoucnu uvést více jmen.

� Stanislav�Koranda

jak na Odpad? předcháZet jehO VZniku a třídit
Zastupitelstvo dostalo  zajímavý podnět,  zda by obec 

nemohla podpořit třídění odpadu, tím snížit své náklady 
a nakonec  i poplatky za odpad. V médiích se občas ob-
jeví  zprávy,  že  to  v některých obcích  funguje,  ale  není 
to tak snadné. Obec smluvně zajišťuje odvoz odpadů ze 
svého území, za což  jí obyvatelé,  instituce  i firmy platí 
poplatky. Obec platí firmě, kterou si na správu a likvidaci 
odpadů najala (vysoutěžila) – u nás A.S.A. (FCC).

V  obci  se  pět  let  poplatky  neměnily  a  o  změně  se 
neuvažuje. V jiných obcích (např. Větrušice, Líbeznice) 
se zamýšlí co s odpady, protože náklady na odpad rostou 
a dá se čekat, že kvůli změně zákona o odpadech odvoz 
směsného odpadu podraží. Odpady  jsou problém eko-
nomický  i  ekologický.  Skládkování  jako  mimořádně 
nešetrný  způsob  zbavování  se  odpadu  má  ustupovat 
a v roce 2024 skončit úplně.

OdpadOVá hierarchie – předcháZejme VZniku Odpadů

Samo třídění odpadů a recyklace svět nespasí, nejlepší 
odpad  je  ten,  který  nevznikne.  Jediným  spolehlivým 
způsobem,  jak  snižovat  množství  vyprodukovaného 
odpadu, je vzniku odpadu předcházet. Na to upozorňuje 
iniciativa  Evropský  týden  pro  snižování  množství 
odpadů (19. – 27. 11. ). Jak na to? Nakupovat výrobky 
bez obalu nebo s co nejmenším množstvím obalových 
materiálů,  vyhýbat  se  věcem  na  jedno  použití,  které 
se  pak  stávají  nepotřebným  odpadem  –  typicky  fast 
food,  balené  vody.  Obdivuhodní  jsou  lidé,  kteří  v  tak 
konzumní  společnosti  neprodukují  skoro  žádný odpad 
nebo se o  to  snaží. Začíná být už běžné nosit  s  sebou 
vlastní  flašku  na  pití,  hrnek  nebo  tašku  na  nákup. 
Omezovat vznik odpadů lze zhodnocením potenciálního 
odpadu (upcyklace) nebo opakovaným použitím. Stále 
oblíbenější  je kompostování biologicky  rozložitelného 
odpadu  –  doma  nebo  v  kompostárnách.  Až  poslední 
variantou  by  mělo  být  vyhození  do  směsného  odpadu, 
který jde k energetickému využití nebo na skládku.
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třídĚní Odpadu
Ale zpět ke třídění – když už odpad vznikne a nejde jinak 
použít, ideálně se správně vytřídí a jeho zpracování zařídí 
specializované  firmy.  Tříděný  odpad  je  surovina,  za 
kterou obec dostává zaplaceno podle druhu a množství. 
Ceny nepokryjí náklady na nádoby, odvoz a zpracování 
odpadu,  ale  tříděný  odpad  vychází  o  něco  levněji  než 
směsný odpad. Půvab  třídění  tkví  ve  zmenšení  objemu 
směsného  odpadu,  a  možnosti  snížit  frekvenci  svozů 
popelnic (nebo využít menší nádobu) – a ušetřit. Celkově 
množství vytříděného odpadu za poslední roky stagnuje, 
či se snižuje, což není dobrá zpráva pro životní prostředí.

Ve  středočeském  kole  soutěže  EKO-KOMu  „My 
třídíme  nejlépe“,  kde  je  hlavním  kritériem  počet 
vytříděných  kilogramů  papíru,  plastu  a  skla  na  osobu, 
se  Máslovice  v  kategorii  do  499  obyvatel  za  rok  2015 
umístily  na  průměrném  336.  místě  se  158  body.  Pro 
srovnání  –  Zlončice  získaly  jen  77,  Vodochody  159, 
Klíčany 192, Větrušice 212, Husinec 233, Kozomín 265, 
Panenské  Břežany  315  bodů.  Vítězná  obec  Samopše 
měla  nedostižných  778  bodů.  Nejsme  špatní,  ale  
ve třídění máme rezervy –  v průměru jsme vytřídili jen 
13 % veškerého odpadu.

Známý  problém  s  tříděním  představují  přetékající 
barevné  nádoby  na  tříděný  odpad.  Obec  může  nechat 
svážet odpad častěji (papír a plast sváží jednou za 14 dní), 
zvýšit počet nádob, jenže to není zadarmo. První krok je 
neplnit kontejnery vzduchem. V kontejnerech nemají co 
dělat nesešlápnuté PET lahve nebo nerozložené papírové  
krabice.  Přeprava  vzduchu  není  zrovna  levná.  Stačí  
krabici  rozložit,  PETku  slisovat,  stejné  kelímky  dát  do 
sebe apod. Jasně, drtivá většina z nás to dělá automaticky, 
ale…

OdpadY V OBci
Průměrný člověk v naší obci za loňský rok vyprodukoval 

přibližně  258  kg  odpadu.  Z  toho  180  kg  tvořil  směsný 
odpad, 42 kg velkoobjemový, 15 kg plasty, 11 kg sklo a 6 
kg papír. Na ekologického Oskara, což je další udělovaná 
cena,  to  tedy  není.  Vloni  zaplatila  obec  za  odpadové 
hospodářství 413 tis. Kč, z toho: 235 tis. Kč za komunální 
odpad, 48 za velkoobjemový, 27 za nebezpečný, 103 za 
ostatní.  Celkové  příjmy  dosáhly  313  tis.  Kč  –  občané 
(a firmy) za poplatky zaplatili 262  tis. Kč  (průměr 760 
Kč/osobu) a 4  tis Kč za příspěvky na popelnice, platba 
od EKO-KOMu za tříděný odpad činila 46 tis Kč. Rozdíl 
výdajů a příjmů ve výši bezmála 100 tis. Kč zaplatila 
obec z rozpočtu – dosud nejvíce.

Snížení  objemu  (směsného)  odpadu  a  frekvence 
jeho  svozu  znamená  finanční  úsporu  pro  domácnosti 
i  pro  obec.  Mimo  jiné  i  proto,  že  u  svozů  s  nižší  než 
týdenní  frekvencí  poplatek  převyšuje  cenu  účtovanou 
svozovou  společností  A.S.A.  (nyní  FCC).  V  poplatku 
tedy  tito  poplatníci  přispívají  něco  navíc  na  odpadové 
hospodářství (na které i tak obec přispívá z rozpočtu).

Jestliže  snižujete objem produkovaných odpadů, cho-
váte  se  zodpovědně.  Takový  přístup  se  dlouhodobě  vy-
platí nejen peněžence, ale i obci a životnímu prostředí.

� Kateřina�Vojtíšková

Odpadové  hospodářství  v  naší  obci  funguje  na  do-
bré  úrovni  a  většina  zastupitelů  nepovažuje  tuto  pro- 
blematiku  za  naléhavý  problém,  který  by  vyžadoval 
příliš  velkou  pozornost.  Zlepšování  se  samozřejmě 
nikdo nebrání,  ale  je  jisté,  že  za poslední  léta  jsme v 
třídění  odpadu  hodně  pokročili.  Svědčí  o  tom  mj.  už 
jen  počet  kontejnerů  v  obci  na  tříděný  odpad.  To,  že 
jeho  množství  v  jednotlivých  letech  kolísá,  může  být 
dáno i výkyvy v jeho sortimentu s ohledem na různou 
hmotnost  různých  druhů  separovaného  odpadu.  Do 
výše  uvedeného  článku  byla  bez  většího  komentáře 
připojena  tabulka,  srovnávající  ceny za  sběr komunál-
ního  odpadu  s  různou  četností  svozu,  účtované  obci 

firmou  FCC,  s  platbami,  které  za  totéž  požaduje  od 
občanů  obec.  Pro  pořádek  doplňuji  a  opravuji  údaje  
v tabulce, protože údaje na webových stránkách nejsou 
úplně  přesné.  První  řádek  místo  „neuvedeno“  má  být 
650 Kč, druhý řádek místo „neuvedeno“ má být 750 Kč 
a ve třetím řádku má být správně 850 Kč místo 950 Kč. 
Tabulka ukazuje větší  či menší  rozdíly mezi uvedený-
mi cenami. Největší  rozdíl mezi cenou svozové firmy 
FCC a cenou, kterou platí občan,  je 408 korun a  týká 
se  měsíčního  svozu  popelnice  o  obsahu  120  l,  který 
využívá pouze sedm domácností. Hlavním důvodem tak-
to upravené platby je, aby příliš nízká platba za měsíční 
svoz nelákala různé šetřílky zvolit tuto variantu, i když 

komentář

Zdroj: www. stránky obce, smlouva mezi obcí a A.S.A.



9

jejich  produkce  odpadu  je  vyšší  s  tím,  že  přebytečný 
odpad spálí nebo někde pohodí. Však on to pak někdo 
uklidí. Věřím,  že  takto  smýšlejících  lidí  není  většina, 
ale  různé  černé  skládky  ukazují,  že  přece  jen  jsou.  
Ostatní rozdíly jsou si podobné a pohybují se mezi 250 

– 280 Kč. Nejmenší rozdíl je u týdenního svozu odpadu, 
který  je  ale  nejdražší  a  využívají  ho  převážně  rodiny  
s malými dětmi. To byl také hlavní důvod, proč se částka 
za  týdenní  svoz  příliš  nenavyšovala.  Toto  „hýbání“  
s cenami je zcela legální a dělá to většina obcí (pokud 
nemají  tzv. kapitační platbu na osobu) a  říká  se  tomu 
oprávněný  vícenáklad,  kterým  se  dotuje  svoz  dalšího 
komunálního  odpadu,  např.  ze  školky,  úřadu,  návsi 
apod. Některé obce tím pokrývají i náklady za tříděné 

odpady. V naší obci nejsou tyto rozdíly tak velké, takže 
příjmy  nepřesahují  celkové  náklady  na  směsný  ko-
munální odpad. Ostatní odpady jsou převážně hrazeny 
z rozpočtu obce. 

Pokud má někdo pocit, že systém placení za likvida-
ci odpadů je nespravedlivý vůči občanům, tak je i stejně 
nespravedlivý  vůči  obci,  která  z  rozpočtu  platí  za  od-
pady, které většinou sama nevyprodukovala a mohla by 
peníze vkládat do  jiných projektů a věcí. Podle mého 
názoru neexistuje v současné době žádný systém, který 
by byl absolutně spravedlivý ke všem. 

� V.�Sýkorová

Zatímco posvícenské vinobraní proběhlo  jako vždy 
na dobré úrovni, ale za menší účasti návštěvníků (434 
osob), letošní jubilejní desáté dýňování můžeme pova-
žovat za rekordní. Akce se zúčastnilo 726 návštěvníků. 
Do soutěže dýní se jich přihlásilo 126. Porota, kterou 
tvořili  manželé  Švarcovi  a  starostka,  měla  na  rozhod-
nutí 15 minut a bylo  to opravdu těžké vybrat nejlepší 
ve  třech  kategoriích  (nejstrašidelnější,  nejvtipnější  a 
nejoriginálnější dýně). Udělili  jsme i  tři zvláštní ceny 
a poprvé jsme oceňovali ne tři, ale čtyři místa v každé 
kategorii.  Z  Máslovic  byli  oceněni  za  svá  díla  souro-
zenci Zikovi s maminkou, Terezka Zajíčková a vnouček 
Jardy  Filingera. Všichni,  kdo  přihlásili  dýni  do  soutě-
že, obdrželi malou odměnu. Moderátorkou byla Hanka 
Hüblová, absolventka DAMU, zdravotní klaunka, která 
už  moderovala  mnoho  našich  Dýňování.  Zajišťuje  ne-
jen informovanost návštěvníků ale i hry a soutěže pro 
děti. Pro mlsné jazýčky byly připraveny výborné dýňo-
vé pochoutky, např.  letos nově salát, muffiny,  tradiční 
a  oblíbený  tataráček,  polévka,  prívarok,  placky,  seka-
ná,  musaka,  sladké  koláče  a  bábovka. Většinu  z  nich 
připravily místní hospodyně (Anuška Hubená, Andrea 
Zoulová, Silva Tichá, Lída Szöllösová, Vladěna  Sýko-

rová). Tradiční dýňovou polévku uvařil Martin Sýkora. 
Přímo na místě připravovala dýňové lívanečky Julka (z 
rodiny  Szöllösových).  V  každém  pokrmu  hrála  prim 
dýně.  Recepty  budou  vyvěšeny  na  našich  webových 
stránkách. 

Od  půl  páté  se  tvořila  dlouhá  fronta  na  pohádkově 
strašidelný  les.  Moderátorka  Hanka  pouštěla  děti  po 
krátkých intervalech. Ti, co přišli na řadu mezi posled-
ními, měli cestu ještě více strašidelnou, protože se již 
stmívalo.  Děti  postrašila  smrtka,  do  které  se  převtělil 
Vojta Hořánek, mrtví pacienti (Áda Horváthová a Míša 
Špačková),  strašidelný klaun (Honza Hořánek), ale  ta-
ké  s  nimi  rozmlouvala  hodná  čarodějnice  Eva  Hořán-
ková,  která  je  dokonce  obdarovala  sušenkou.  Potkali 
stařečka, medvěda, Sněhurku Andreu se sedmi trpaslí-
ky usazenými v trávě a červenou Karkulku Venturovou.  
V  lese  jim  před  očima  vyrostly  houbičky  od  Levých. 
Na Prostřeďáku hořel oheň, u kterého se hřáli dva čer-
ní  zakuklenci,  ve  kterých  byste  sotva  poznali  Pepu 
Merfaita  a  Radka Vorla.  Za  některá  další  strašidla  se 
převlékli skauti a skautky z oddílu z Klecan. Velký dík 
patří  všem,  kteří  se  na  našem  Dýňování    jakýmkoliv 
způsobem podíleli a pomáhali.   V.�Sýkorová

másLOVické dýňOVání

V této době bude pohostinství rezervováno pro účastníky dílny a bude nekuřácké. Máslovičtí občané si mohou předem 
(vždy v úterý na obecním úřadě) zakoupit zlevněné vstupenky (dospělí 50 Kč, děti, studenti a důchodci 40 Kč). Vyda-
řené figurky se stanou součástí betlému, vystaveného v muzeu během prosince a ledna. Dílnu vedou manželé Švarcovi. 
Přineste si s sebou prkénko.

  V.�Sýkorová

tVOření BetLému Z másLa V sOBOtu 19. ListOpadu Od 
10 dO 16 hOdin V místní hOspOdĚ. 
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Na vědomost se dává…
Vydává Obec Máslovice, rediguje Ing. Vladimír Chalupný, 

titulní list kreslil Michal Morovian. Redakční rada ve složení 
L. Chadimová, P. Olbert, K. Vojtíšková, A. Zoulová. Registro-
váno na Ministerstvu kultury ČR pod číslem MK ČR E 12702. 
Vychází šestkrát do roka. Uzávěrka tohoto čísla 18. 10. 2016. 
Sazba Daniela Kramerová. Uveřejněné příspěvky nevyjadřují 
vždy názor obecního úřadu.

Pište do zpravodaje!

Pište o všem, co se v obci nebo jednotlivých organizacích děje, 
co se vám líbí nebo nelíbí, co byste navrhovali nebo s čím nesou-
hlasíte a nebo napište, co byste chtěli vědět, o čem by se mělo 
také psát. Uzávěrka příštího čísla je 12. prosince 2016. Příspěvky 
můžete předávat do schránky obecního úřadu nebo p. Chalupné-
mu či posílat mailem na adresu: ou@maslovice.cz.

KRalupy nad VltaVou:
Filmy: Lichožrouti: so 29., ne 30. 10. od 14.30 hodin
Queen – Hungarian Rhapsody Live in Budapest (záznam 
živého koncertu skupiny Queen v Budapešti v roce 1986): 
čt 24. 11. od 20 hodin
další akce: 
Pá 4. 11.  RocKaSS, 1. ročník rockového festivalu od 19.30 
hodin
Ne 6. 11. Cestovatelská přednáška Jiřího Kolbaby – Ostrov 
Bali. Od 19 hodin
St 16. 11. Bratři Ebenové - koncert od 19.30 hodin
Po 21. 11. Divadlo Kalich: Začínáme končit (B. Hrzánová, 
R. Holub, R. Zima) od 19.30 hod.
St 30. 11. Andělsko čertovské setkání od 16.30 hodin
Čt  1. 12. Vladimír Mišík a ETC od 19.30 hodin

St   7. 12. Liduščino divadlo: Dva sněhuláci od 16.30 hodin
Út 13. 12. Koncert Spirituál Kvintetu od 19.30 hodin
Další filmy a akce naleznete na www.kasskralupy.cz
CHVatĚRuBy (turistické centrum):
Ne 30. 10. Z tajného deníku Smolíčka Pé, pohádka s lout-
kami a živou hudbou pro malé diváky (Studio DAMÚZA) 
od 16 hodin
KleCany:
Pá 28. 10. Výročí vzniku Československa, lampionový 
průvod
Čt 17. 11. Slavnostní koncert v kostele (www.mu-klecany.cz)
So 26. 11. Loutkové divadlo Klecánek v knihovně
Ne 27. 11. Vánoční dílny na MěÚ a rozsvícení vánočního 
stromku na náměstí 

kuLturní a spOrtOVní akce V OkOLí:

V říjnu oslavili své kulaté nebo půlkulaté narozeniny pan Josef Bavor (5. 10. 70 let), 
pan František Bočan (6. 10. 75 let) a pan Petr Chadima (19. 10. 65 let).

Všem těmto třem jubilantům přejeme do dalšího života pevné zdraví a pěknou životní pohodu.

15. září se narodil nový občánek Jaroslav Klejzar mamince Aničce Kamenické 
a 18. října se manželům Švitorkovým narodil syn Petr. 

Rodičům blahopřejeme, oba kluky vítáme do našeho obecního společenství 
a přejeme jim dlouhý a šťastný život.   

Věnujte s námi tichou vzpomínku na pana Jaroslava Měkotu,  
který zemřel dne 1. října ve věku 81 let. 

 

Ì 

u Společenská kronika u




